
PROTOKÓŁ Nr VII/2024 

 

z sesji Rady Gminy Radecznica, która odbyła się w dniu 31 października 2024 roku 

w godzinach: 11
14

 – 13
12

 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Radecznicy 

 

W obradach uczestniczyli: 

 

1. Chorzępa Łukasz                                      10. Pawelczyk Beata                

2. Gumieniak Jerzy                                       11.. Poświatowski Mirosław  

3. Hadam Monika          12. Sołtys Janusz    

4. Jachymek Celina                                      13. Studziński Wiesław  

5. Kijek Zbysław           14. Sznitowska Laura     

6. Małysz Joanna                                          15. Zymon Marcin 

7. Mogielnicki Tomasz      

8. Nastaj Maciej      

9. Olech Jarosław                                                                      

 

Nieobecni Radni –Kijek Zbysław, Zymon Marcin  

 

ponadto w obradach uczestniczyli: 

 

Sołtysi Gminy Radecznica  

                         

1. Edward Polak - Wójt Gminy 

2. Bożena Kiesz – Skarbnik Gminy  

3. Beata Trochimiuk – Sekretarz Gminy  

4. Piotr Gnieciak – pracownik Urzędu Gminy 

 

Obrady sesji o godzinie 11
14  

otworzył Wiceprzewodniczący Rady Gminy Radecznica Pan 

Łukasz Chorzępa. Stwierdził quorum, dwóch Radnych jest nieobecnych. Obrady są 

prawomocne 13 Radnych obecnych.  

 

Wiceprzewodniczący Pan Ł. Chorzępa odczytał proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacja w sprawie uwag zgłoszonych do protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał oraz działań prowadzonych w okresie 

między sesjami. 

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Radecznica za rok 

szkolny 2023/2024. 



8. Informacja Wójta Gminy Radecznica dotycząca podmiotów, w których 

wykonywana jest kara ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna.  

9. Informacja Wójta Gminy Radecznica dotycząca podmiotów, na rzecz których będą 

wykonywane prace społeczne przez nieletnich. 

10. Informacja Wójta Gminy Radecznica o złożonych oświadczeniach majątkowych. 

11. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Radecznica o złożonych 

oświadczeniach majątkowych Radnych Rady Gminy Radecznica. 

12. Podjęcie Uchwał:  

a) w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2024 rok. 

b) w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej Gminy Radecznica. 

c) w sprawie określenia zasad przyznawania diet sołtysom za udział w sesjach 

Rady Gminy lub spotkaniach zwoływanych przez Wójta. 

d) w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Radecznica z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 

z 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 

2025 rok. 

e) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie z zasobu nieruchomości gminnych, w 

trybie bezprzetargowym oraz obciążenie nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Radecznica służebnością gruntową nieruchomości położonych w obrębie 

geodezyjnym Gaj Gruszczański. 

f) w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi i ustalenia wysokości tej opłaty. 

g) w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i 

zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

h) w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania 

czystości     i porządku na terenie Gminy Radecznica. 

13. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania. 

14. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o złożonych interpelacjach. 

15. Wolne wnioski i zapytania. 

16. Zamknięcie obrad. 

 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad.  

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. „Za” głosowało 12 radnych, „przeciwko”- 0, 

„wstrzymany”-0, „nieoddany”-1. Porządek obrad został przyjęty.  

 

Wiceprzewodniczący Pan Ł. Chorzępa powitał gości obecnych na sesji Pana Wójta Edwarda 

Polaka, Panią Sekretarz Beatę Trochimiuk, Panią Skarbnik Bożenę Kiesz, Pana Kierownika 

Piotra Gnieciaka.  

 

Ad.3.  

Brak uwag.  

 

 



Ad.4.  

Wiceprzewodniczący Pan Ł. Chorzępa powiedział, że w okresie międzysesyjnym odbyły się 

posiedzenia poszczególnych Komisji Rady Gminy Radecznica. 

22 października -  odbyło się posiedzenie Komisji Kultury, Oświaty i Wychowania. 

Tematem posiedzenia było: 

1. Sprawdzenie przygotowania szkół pod kątem okresu zimowego – stan techniczny, 

wyposażenie (na podstawie sprawozdania dyrektorów szkół). 

2. Przygotowania do obchodów Święta 11 listopada. 

3. Działalność Biblioteki Publicznej Gminy Radecznica oraz jej Filii w Gorajcu za I 

półrocze 2024 roku. (na podstawie sprawozdania dyrektora). 

4. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Radecznica za rok szkolny 

2023/2024. 

29 października - obradowały razem Komisja Rolnictwa Planowania i Budżetu oraz Komisja 

Rewizyjna. Wspólnym tematem posiedzenia było zaopiniowanie uchwał planowanych do 

podjęcia na sesji Rady Gminy Radecznica dnia 31 października.  

Ponadto Komisja Rolnictwa Planowania i Budżetu dokonała przeglądu realizacji inwestycji 

planowanych do wykonania w 2024 roku.  

Komisja Rewizyjna dokonała: 

1. Kontroli wydatków na wyjazdy służbowe pracowników Urzędu Gminy i dyrektorów 

szkół oraz wydatków na dokształcenie nauczycieli w 2024 roku. 

2. Kontroli wydatków na zakup pomocy dydaktycznych dla szkół na terenie Gminy 

Radecznica.  

3. Kontroli GCKSiT, Biblioteki Gminnej i świetlicy wiejskiej.  

 

31 października - odbyło się posiedzenie Komisji Samorządowej i Socjalno-Społecznej. 

Tematem posiedzenia była: 

1. Ocena sposobu załatwiania skarg i wniosków wpływających do UG.  

2. Zaopiniowanie uchwał planowanych do podjęcia na sesji Rady Gminy Radecznica 

dnia 31 października 2024 roku.  

 

Ad.5.  

Radny Pan J. Gumieniak zapytał Pana Wójta o planowaną przebudowę energetyczną              

w Gruszce Zaporskiej. Jego zdaniem wykonanie dokumentacji w kwocie 25 000  złotych to 

może być za mało.  

 

Ad.6.  

Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie między sesjami przedstawił Pan Wójt Edward 

Polak.  

Pan Wójt powiedział, że ostatnia sesja Rady Gminy odbyła się 26 września 2024 roku i 

wszystkie uchwały podjęte na niej zostały przekazane do właściwych organów nadzoru.  

Od tego czasu ogłoszono dwa przetargi nieograniczone: 

1) modernizacja oświetlenia drogowego na terenie Gminy Radecznica 

wymiana 358 sztuk dotychczasowych opraw tradycyjnych na oprawy w technologii led.  



W  wyniku postępowania wpłynęło siedem ofert. Najkorzystniejszą ofertę złożyła firma 

Linter Energia z Rzeszowa. Wartość  tej oferty wynosi 437 200 złotych brutto.  W dniu 28 

października została podpisana stosowna umowa.  

2) budowa sieci kanalizacji sanitarnej IV etap w miejscowości Radecznica, część II 

wpłynęło pięć ofert. Najkorzystniejszą ofertę złożyło konsorcjum firm Inwestycje Liniowe 

Inwest Line z Żurawnicy, jest to ta sama firma co wykonuje część I. W tej chwili trwa ocena 

złożonych ofert, wartość tej oferty wynosi 1 714 620 zł brutto.  

 

Zostały przeprowadzone zapytania ofertowe: 

- wykonanie opaski i utwardzenie parkingu przy remizo-świetlicy w miejscowości Gruszka 

Zaporska. Wpłynęło cztery oferty. Najkorzystniejszą ofertę na kwotę 96 013 zł 80 gr. złożyła 

firma Luk Bruk Wioletta Chorzępa  

- wykonanie odwodnienia i zagospodarowania terenu przy remizo-świetlicy w miejscowości 

Podlesie Duże. Złożono trzy oferty. Najkorzystniejszą ofertę za kwotę 53 757 15 gr złożyła 

firma Przemysław Kowalik z Sąsiadki. Podpisania umowy jeszcze nie było, gdyż w budżecie 

Gminy zabezpieczone jest 35 000 złotych. Jeżeli dzisiaj radni podejmą uchwałę o 

zwiększeniu środków na to zadanie wtedy umowa zostanie podpisana niezwłocznie.  

Pan Wójt przedstawił jak wyglądają ściany wyżej wymienionego budynku.  

 

- zakup peletu sosnowego do szkoły w Zaburzu. Najkorzystniejszą ofertę złożyła firma 

LIGNESIA Łukasz Żerebiec z Księżpola na kwotę 1400 złotych za tonę.  Wszystkich ofert 

było trzy.  

 

Pan Wójt poinformował o udzielonej pomocy Księdzu Proboszczowi z parafii Mokrelipie.  

 

Zostały ogłoszone zapytania ofertowe dla tej parafii na wykonanie zadania inwestycyjnego:  

- pod nazwą „zabezpieczenie, zachowanie oraz utrwalenie fragmentów murów dawnego 

kościoła z XV wieku i dzwonnicy bramnej z XVII wieku w Mokrymlipiu. Wpłynęła tylko 

jedna oferta na kwotę 120 000 złotych. Złożyła ją firma Usługi Remontowo-Budowlane 

Andrzej Braszko ze Źrebiec.  

- pod nazwą wykonanie prac restauratorskich i konserwatorskich kościoła pod wezwaniem 

Znalezienia Krzyża Świętego w Mokrymlipiu. Złożone zostały trzy oferty.  Najkorzystniejszą 

ofertę za kwotę 392 000 zł złożyła Altria Pracownia Konserwacji Dzieł Sztuki Magadalena 

Frączak z Rzeszowa.  

 

W dniu 14 października 2024 roku został złożony wniosek do Narodowego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie o dofinansowanie w ramach 

Krajowego Programu Odnowy zadania Termomodernizacja budynków szkół na terenie 

Gminy Radecznica.  

Całkowita wartość inwestycji opiewa na kwotę 2 276 536 72 gr. Dofinansowanie wyniesie 

1 850 832 78 gr. 



Wniosek ten dotyczy docieplenia budynków dwóch szkół w szkole podstawowej w 

Radecznicy i w szkole podstawowej w Gorajcu.  

Dodatkowo podjęta będzie wymiana źródeł ciepła mianowicie kotły na pelet. Poza tym będą 

wymienione okna, drzwi zewnętrzne, docieplane stropy i zamontowane instalacje 

fotowoltaiczne.  

 

Pan Wójt poinformował, że w poniedziałek otrzymaliśmy zaproszenie na podpisanie umowy 

na dofinansowanie budowy zbiornika retencyjnego w Gaju Gruszczańskim. Zaproszenie to 

jest na poniedziałek na godzinę 12
00

. Wartość dofinansowania wynosi 500000zł i to 

dofinansowanie pokrywa całość kosztów budowy tego zbiornika.  

 

Pan Wójt przedstawił w jakiej formule będzie wykonywana ta inwestycja.  

 

Kolejno trwają uzgodnienia z Wodami Polskimi projektu, który dotyczy budowy miejsca 

rekreacyjno-turystycznego w Podlesiu Małym. Chcemy pozyskać dofinansowanie na ten 

projekt w ramach Lokalnej Grupy Działania Silne Biłgorajskie. Nabór miał odbyć się już od 

20 października br. ale się opóźnia, został przesunięty na koniec tego roku- początek 

przyszłego roku.  

 

Dalej Pan Wójt poinformował, że trwają uzgodnienia z Wodami Polskimi na temat budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków. Ostatecznie do projektu zgłosiło się 270 osób po 

zweryfikowaniu i sprawdzeniu wszystkich dogodnych warunków, które trzeba spełnić 

ostatecznie projekt został wykonany na 216 oczyszczalni.  

Po przeanalizowaniu wysokość dofinansowania na jedną oczyszczalnie będzie wynosiła 

18 000 złotych.  

 

Dnia 27 października br. w świetlicy wiejskiej w Radecznicy odbył się wieczór włosko-polski 

zorganizowany przez GCKSiT. Kulminacyjnym punktem wieczoru był koncert wykonany 

przez John Abbagnale (z Neapolu) i Adama Kulisa z Warszawy. O potrawy włoskiej kuchni 

zadbały koło Gospodyń Wiejskich Gaj Gruszczański oraz Zaburzanki z Zaburza.  

 

Pan Wójt poinformował, że od 8 października br. w Urzędzie Gminy zostało uruchomiony 

Referat Infrastruktury i Inwestycji. Kierownikiem tego referatu został Pan Piotr Gnieciak.  

 

Pan Wójt poinformował, że docierają do Urzędu Gminy informacje że na terenie Gminy krążą 

osoby, przedstawiciele firm, którzy chcą pomagać mieszkańcom Gminy w pozyskiwaniu 

środków z Programu Czyste Powietrze. Nie jest to zabronione ale te osoby powołują się że 

działają w uzgodnieniu z Urzędem Gminy, z Wójtem. To wszystko jest nieprawdą.  

Pan Wójt nie wyraził zgody na tego typu zadania.  

 

Zostało podpisane porozumienie z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Lublinie na stworzenie w Urzędzie Gminy punktu informacyjno-

konsultacyjnego w zakresie Programu Czyste Powietrze. Uzyskanie informacji w tym 

zakresie będzie nieodpłatnie.  



Pan Wójt zapytał czy są jakieś pytania? 

Głos zabrał Sołtys Pan R. Kapica zapytał o drogę powiatową na Gruszce Zaporskiej.  

Pan Wójt odpowiedział, że wniosek poszedł do Zarządu Dróg Powiatowych a informacji 

zwrotnej jeszcze nie otrzymaliśmy. Zaprosił Pana Sołtysa po sesji do pracownika Urzędu aby 

zobaczyć to pismo.  

 

Ad.7.  

Informację o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Radecznica za rok szkolny 

2023/2024 przedstawiła Pani Sekretarz Beata Trochimiuk. Poinformowała, że informacja ta 

została przedłożona Radzie Gminy wcześniej razem z materiałami na sesję więc Radni mieli 

czas aby się z nią zapoznać i będzie umieszczona na stronie BIP.  (treść informacji stanowi 

załącznik do protokołu).  

 

Ad.8.  

Informacje Wójta Gminy Radecznica dotyczącą podmiotów, w których wykonywana jest kara 

ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna przedstawił Pan Wójt Edward Polak. 

Radni otrzymali ją razem z materiałami na sesję więc mieli czas aby się z nią zapoznać. (treść 

informacji stanowi załącznik do protokołu).  

 

Ad.9.  

Informacje Wójta Gminy Radecznica dotyczącą podmiotów, na rzecz których będą 

wykonywane prace społeczne przez nieletnich przedstawił Pan Wójt Edward Polak. Radni 

otrzymali ją razem z materiałami na sesję więc mieli czas aby się z nią zapoznać. (treść 

informacji stanowi załącznik do protokołu).  

 

Ad.10.  

Informacja Wójta Gminy Radecznica o złożonych oświadczeniach majątkowych. Informację 

ta przedstawił Pan Wójt. Radni otrzymali ją razem z materiałami na sesję więc mieli czas aby 

się z nią zapoznać. (treść informacji stanowi załącznik do protokołu).  

 

Ad.11.  

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Radecznica o złożonych oświadczeniach 

majątkowych Radnych Rady Gminy Radecznica. Informację tą przedstawił 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Ł. Chorzępa. Radni otrzymali ją razem z materiałami 

na sesję więc mieli czas aby się z nią zapoznać. (treść informacji stanowi załącznik do 

protokołu).  

 

Ad.12.  

Podjęcie uchwał  

a) w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2024 rok – treść uchwały została odczytana 

przez Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Pana Ł. Chorzępe. Nadmienił także, że 

trzy Komisje Rolnictwa, Planowania i Budżetu, Rewizyjna oraz Samorządowa i 

Socjalno-Społeczna zaopiniowali tą uchwałę pozytywnie.  

Wiceprzewodniczący Rady Pan Ł. Chorzępa zapytał, czy są pytania? 



Nie było pytań.  

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie Gminy na 

2024 rok. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. „Za” głosowało 13 osób, „przeciwko” - 0, 

„wstrzymało się” – 0. Uchwała została podjęta.  

 

b) w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej Gminy Radecznica - treść uchwały 

została odczytana przez Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Pana Ł. Chorzępe. 

Wszystkie trzy Komisje Rady Gminy zaopiniowały ją pozytywnie.  

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmian wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Radecznica. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. „Za” głosowało 13 osób, „przeciwko” - 0, 

„wstrzymało się” – 0. Uchwała została podjęta.  

 

c) w sprawie określenia zasad przyznawania diet sołtysom za udział w sesjach Rady 

Gminy lub spotkaniach zwoływanych przez Wójta - treść uchwały została odczytana 

przez Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Pana Ł. Chorzępe. Wszystkie trzy 

Komisje Rady Gminy zaopiniowały ją pozytywnie.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Ł. Chorzępa zapytał, czy są pytania? 

Nie było pytań. 

    Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie określenia zasad przyznawania diet  

sołtysom za udział w sesjach Rady Gminy lub spotkaniach zwoływanych przez Wójta.  

        W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. „Za” głosowało 13 osób, „przeciwko” - 0,  

        „wstrzymało się” – 0. Uchwała została podjęta.  

 

d) w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Radecznica z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z 24 

kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2025 rok - 

treść uchwały została odczytana przez Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Pana Ł. 

Chorzępe. 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Ł. Chorzępa zapytał, czy są pytania? 

Nie było pytań. 

Wszystkie trzy Komisje Rady Gminy zaopiniowały ją pozytywnie. 

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą.  

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. „Za” głosowało 13 osób, „przeciwko” - 0,  

„wstrzymało się” – 0. Uchwała została podjęta.  

 

e) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie z zasobu nieruchomości gminnych, w trybie 

bezprzetargowym oraz obciążenie nieruchomości stanowiącej własność Gminy 



Radecznica służebnością gruntową nieruchomości położonych w obrębie 

geodezyjnym Gaj Gruszczański - treść uchwały została odczytana przez 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Pana Ł. Chorzępe.  

Wiceprzewodniczący Rady Pan Ł. Chorzępa zapytał, czy są pytania? 

Nie było pytań. 

 

Wszystkie trzy Komisje Rady Gminy zaopiniowały ją pozytywnie. 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą.  

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. „Za” głosowało 13 osób, „przeciwko” - 0,  

„wstrzymało się” – 0. Uchwała została podjęta. 

 

f) w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi i ustalenia wysokości tej opłaty - treść uchwały została odczytana przez 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Pana Ł. Chorzępe.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Ł. Chorzępa zapytał, czy są pytania? 

Nie było pytań. 

 

Wszystkie trzy Komisje Rady Gminy zaopiniowały ją pozytywnie. 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą.  

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. „Za” głosowało 12 osób, „przeciwko” - 1,  

„wstrzymało się” – 0. Uchwała została podjęta. 

 

g) w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów - treść uchwały została odczytana 

przez Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Pana Ł. Chorzępe.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Ł. Chorzępa zapytał, czy są pytania? 

Nie było pytań. 

Wszystkie trzy Komisje Rady Gminy zaopiniowały ją pozytywnie. 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą.  

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. „Za” głosowało 13 osób, „przeciwko” - 0,  

„wstrzymało się” – 0. Uchwała została podjęta. 

 

h) w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości     

i porządku na terenie Gminy Radecznica - treść uchwały została odczytana przez 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Pana Ł. Chorzępe.  

Wiceprzewodniczący Rady Pan Ł. Chorzępa zapytał, czy są pytania? 

Nie było pytań. 

Wszystkie trzy Komisje Rady Gminy zaopiniowały ją pozytywnie. 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą.  

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. „Za” głosowało 13 osób, „przeciwko” - 0,  

„wstrzymało się” – 0. Uchwała została podjęta. 



Przerwa w obradach 12
39

do 12
53 

 

 

Po przerwie Wiceprzewodniczący Rady Pan Ł. Chorzępa wznowił obrady VII sesji Rady 

Gminy Radecznica.  

 

Ad.13.  

Pan Wójt Edward Polak udzielił odpowiedzi na zapytanie Pana Radnego J. Gumieniaka.  

 

Poinformował, że przeprowadził rozmowy z przedstawicielem firmy, która projektuje 

przebudowę linii energetycznej w miejscowości Gruszka Zaporska. Koszt takiej przebudowy 

został wyliczony na 600 000 złotych. W budżecie Gminy nie ma aż takich środków aby 

zrealizować to zadanie i w obecnej chwili nie ma możliwości na pozyskanie środków 

zewnętrznych.  

Pan Wójt doszedł do wniosku, że trzeba zwrócić się do PGE o odkupienie tych słupów, na 

których w tej chwili są te oprawy oświetleniowe. Przestawił jak cały ten proces będzie 

wyglądał.  

 

Kwestia przebudowy oświetlenia będzie rozpatrywana na najbliższym posiedzeniu Komisji 

Budżetowej.  

Podsumowując Pan Wójt podkreślił, że nie widzi w tej chwili możliwości dofinansowania 

tego zadania z zewnątrz. Za te pieniądze woli zakupić równarkę aby służyła wszystkim 

mieszkańcom Gminy.  

 

Głos zabrał Sołtys Pan R. Kapica zapytał o rozmieszczenie oświetlenia w poszczególnych 

miejscach.  

Pan Wójt po raz kolejny podkreślił że na chwilę obecną nie stać Gminy na zrealizowanie tego 

typu zadania, środków z zewnątrz też nie otrzymamy, więc po co wydawać 20 000 zł na 

utworzenie dokumentacji.  

 

Wójt oznajmił, że może lepiej pójść w odnawialne źródła energii, na które będzie 

dofinansowanie. Wtedy skorzystają wszyscy mieszkańcy Gminy.  

 

Ad.14.  

Brak interpelacji.  

 

Ad.15.  

Radny Pan J. Gumieniak wyraził swoje zdanie, w którym nie wyobraża sobie aby PGE 

zabrało słupy z oświetleniem gdy to oświetlenie służy. Poprosił Pana Wójta o oświetlenie 

pozostałej części miejscowości, jeżeli pojawią się środki z zewnątrz.  

 

Pan Wójt odpowiadając tłumaczył, że wystąpił z wnioskiem do PGE o wyrażenie zgody na 

zakup słupów, które mają być zamontowane i są na nich punkty oświetleniowe. Gdy PGE 

wyceni korzystnie wtedy ujmiemy to w budżecie Gminy i kupujemy. Nie możemy pozwolić 



na to co już jest aby to zaprzepaścić. Jeżeli pojawi się nabór wniosków, wtedy będziemy 

wnioskować i starać się o dofinansowanie z zewnątrz.  

Wójt oznajmił, że nie spodziewa się aby była możliwość dofinansowania z zewnątrz, po 

powodziach, które miały miejsce na dolnym śląsku.  

 

Wiceprzewodniczący zapytał, czy są jeszcze jakieś zapytania? 

 

Głos zabrała Radna Pani B. Pawelczyk zapytała o taryfę za zbiorowe zaopatrzenie w wodę       

i zbiorowe odprowadzanie ścieków? Ogłoszone na stronie Urzędu Gminy. Poprosiła Pana 

Wójta o przybliżenie tego tematu.  

 

Pan Wójt odpowiedział, że taryfy są zawsze wyliczane przez odbiór, który dostarcza wodę i 

odbiera ścieki. Są one zatwierdzane przez tzw. Państwowe Przedsiębiorstwo Wody Polskie 

raz na trzy lata. Ostatnie taryfy były zatwierdzone w 2021 roku, gdzie były policzone koszty 

według tamtych kosztów, to samo dotyczyło ścieków. Należy sobie przypomnieć jakie w 

tamtym czasie były koszy paliwa, jakie były płace, najniższa krajowa. Po trzech latach siłą 

rzeczy te koszty wzrosły.  

Taryfy te powinny obowiązywać nie więcej niż trzy lata. W tym roku wniosek o nową taryfę 

trochę się opóźnił z tego względu, że nie został dopilnowany w ubiegłej kadencji termin 

składania wniosku.  

Gdy zostały przedstawione Wodom Polskim koszty jakie ponosimy przy dostarczeniu wody i 

odbiorze ścieków, po wielu wyjaśnieniach zostały one zatwierdzone.  

Rozpatrzenie wniosku przez Wody Polskie trwa do 120 dni i dopiero właśnie w ubiegłym 

tygodniu otrzymaliśmy zatwierdzenie tych taryf.  

Gmina nie będzie miała z tego względu żadnych zysków, są to koszty ponoszone, które 

niestety wyszły wyższe ale porównywalnie jak w innych gminach a nawet niższe.  

Można było przyjąć niższą taryfę pod warunkiem, że Gmina dopłacała by do stawek, tylko 

jaki to jest sens. Budżetu naszej Gminy nie stać by było na dopłacanie.  

 

Pan Wójt oznajmił, że zastanawia się nad rozbudowanie instalacji fotowoltaicznej na dwóch 

ujęciach wody Gorajec i Zaporze i na oczyszczalni ścieków, jeżeli będzie nabór wniosków.  

 

Radny Pan J. Gumieniak zgodził się z wypowiedzią Pana Wójta, przedstawiając swoje 

uzasadnienie.  

 

Pan Wójt podziękował Radnemu Panu J. Gumieniakowi za wsparcie jego inicjatywy.  

 

Głos zabrał Sołtys Pan S. Winiarczyk poprosił aby informować sołtysów o awarii poza 

godzinami pracy Urzędu Gminy.  

Odpowiadając Pan Wójt powiedział, że nie widzi problemu w tym zakresie. Na dzisiejszej 

sesji obecny jest Kierownik Referatu Infrastruktury i  Inwestycji Pan Piotr Gnieciak, który 

przyjmie do wiadomości tą sugestię.  

Wójt poinformował, że w tej chwili usuwanie awarii trwa dużo krócej.  

 



Ad.16.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy  Pan Ł. Chorzepa oznajmił że nie ma więcej pytań, 

zamknął obrady dziękując wszystkim.  

 

 

 

Protokołowała A. Janowska                                                             Wiceprzewodniczący Rady   

                                                                                                                  Łukasz Chorzepa 

 

                    


